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Těšíme se na vaše příspěvky – prosíme, dejte vědět o své činnosti, pište o tom, co vás v Maršově těší a co vás naopak trápí, 
jak byste chtěli zlepšit veřejné záležitosti obce a jak si představujete její další vývoj. 

Všem obyvatelům Horního Maršova 
přejeme příjemné a klidné vánoční svátky 

a do nového roku pevné zdraví a radost ze života.
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ZPRÁVY Z RADNICE

Vážení spoluobčané,
je tu zimní období se svým kouz-

lem, předvánočním shonem, zimními 

radovánkami na sněhu. V tomto obdo-

bí – a zvláště kolem Silvestra -  k nám 

přijede hodně turistů, kteří si budou 

chtít odpočinout, zalyžovat, prostě si 

užít. V obci bude v této době podstat-

ně vyšší pohyb lidí, ale hlavně auto-

mobilů. A to je mnohdy kámen úrazu. 

Je pravděpodobné, že bude dostatek 

sněhu a budeme se muset postarat 

o průjezdnost místních komunikací. 

Proto Vás žádám o to, abyste na ko-
munikacích a cestách neparkovali 
a návštěvníci u Vás bydlící rovněž. 

Umožníte tak daleko kvalitnější údrž-

bu těchto cest a zabráníte třeba ne-

chtěnému odření auta strojem, kte-

rý bude provádět odklízení sněhu. 

V letošním roce jsme opět provedli 

detailní rozpis tras zimní údržby s ča-

sem a prioritou, kdy která cesta má 

být uvolněna od sněhu. Vše by mělo 

být zvládnuto včas a tak, abyste se 

dostali z domu a byli spokojení. Po-

kud bude sněhová nadílka abnormální 

v krátkém časovém úseku, mohou na-

stat krátkodobě potíže. Zde Vás žádám 

o shovívavost a pochopení, budeme 

dělat maximum k rychlému odklizení 

sněhu. Pokud by se někde vyskytl ně-

jaký problém, dejte vědět. Vaše připo-
mínky a požadavky ohledně zimní 
udržby bude vyřizovat pan Jaroslav 
Zadina, který má v letošním roce or-
ganizaci a kontrolu provádění zimní 
údržby na starosti a má přímé spo-
jení na obsluhy úklidových strojů. 
Telefonní spojení je 777 874 268. 

V tomto období bude mít rovněž 

více práce městská policie, která má 

u nás stanovenu náplň práce. Je nutné, 

abyste byli seznámeni s tím, jakou čin-

nost mají vykonávat. Pokud byste měli 

nějaké doplnění nebo připomínky 
k práci Městské policie,  prosím Vás, 
abyste je uplatnili u mne nebo u ta-
jemníka pana Havlíka. Městská poli-
cie v obci plní následující úkoly:
1. Kontrola nakládání s odpady 

185/2001 Sb., zákon o odpadech 

a o změně některých dalších záko-

nů.

2. Doručování písemností obce.

3. Regulovat dopravu v obci a kont-

rolovat rychlost vozidel projíždějí-

cích obcí.

4. Kontrola dle zákona 128/2000 Sb., 

o obcích, v platném znění a OZV 

02/2004 o opatřeních k zabezpe-

čení veřejného pořádku (např.kon-

trola pohybu psů po obci).

5. Kontrola dopravy na přechodu pro 

chodce od 7.00 – 7.30 hodin a od 

12.00 – 13.00 hodin u zastávky 

„Most“, pochůzka po obci.

6. Kontrola poplatků dle obecně zá-

vazné vyhlášky č. 12/2003 o míst-

ních poplatcích, v platném znění.

7. Parkoviště u zdravotního středis-

ka (Po – Pá, vyhrazeno pro léka-

ře a pacienty) – parkování pouze 

s platnou parkovací kartou Obec-

ního úřadu.

8. Parkoviště u školy a zákaz vjezdu 

do areálu školy (parkování pouze 

s platnou parkovací kartou Obec-

ního úřadu).

9. 2 x týdně zajet do Lysečin a Albeřic 

– kontrola pořádku.

Na sběrných místech jste zjistili, že 

přibyly modré kontejnery na papír. 

Je to další rozšíření služby obce Vám, 

občanům. Je nutné, abyste respekto-

vali druh odpadu pro příslušný kon-

tejner. Stává se, že je do kontejnerů 

naházen i směsný, netříděný odpad, 

který tam nepatří. Pro rok 2005 bu-

deme nabízet rozšíření sortimentu 

známkového systému odvozu odpad-

ků z Vašich popelnic, možnosti a ceny 

jsou uvedeny v ceníku. K tomuto účelu 

byla připravena obecní vyhláška, která 

bude projednávána OZ na jejím pro-

sincovém zasedání. 

Vážení spoluobčané, blíží se čas vá-

noční, konec roku 2004. Dovolte mi, 

abych Vám všem poděkoval za spo-

lupráci v roce letošním, za Váš zájem 

o dění v obci, za Vaší pomoc. Rovněž 

Vám přeji klidné prožití svátků, hodně 

osobních a pracovních úspěchů v roce 

2005 a hlavně hodně zdraví a spoko-

jenosti.

Ing. Petr Kučera
starosta obce

Ceník svozu odpadu z odpadkových nádob:

a) svoz z odpadových nádob 110 l(120 l)
� 1 x týden (52 svozů) ................................................................... 2.625,- Kč
� zima 1 x týden, léto 1 x 2 týdny (39 svozů) .......................  1.969,- Kč
� 1 x 2 týdny (26 svozů) ..............................................................  1.313,- Kč
� 1 x měsíc (12 svozů) ...................................................................    606,- Kč

b) svoz z odpadových nádob 1100 l
� 1 x týden (52 svozů) .................................................................17.256,- Kč
� 1 x 2 týdny (26 svozů) ..............................................................   9.396,- Kč
� 1 x měsíc (12 svozů) .................................................................   4.716,- Kč

c) svoz pytlů
� cena pytle včetně svozu a likvidace odpadu .......................... 56,- Kč
� pronájem nádoby 110 l (120 l) ............................................170,- Kč/rok
� pronájem nádoby 1100 l .................................................. 1.547,- Kč/rok
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Zastupitelstvo během podzimu mj. 

projednávalo návrh změny místního 

poplatku za odpady na paušální 

systém – tedy na systém, při němž 

by občané platili nikoli za množství 

skutečně vytvořeného odpadu, ale za 

každou osobu v domácnosti a zároveň 

by došlo ke zvýšení plateb (předběžná 

kalkulace dodaná svozovou fi rmou 

vycházela přes 400,-Kč na osobu). 

Jedním z důvodů je, že likvidace 

odpadů stále více zatěžuje obecní 

rozpočet – jinými slovy ji obec více 

a více dotuje každému z nás. Zatímco 

předpokládané výdaje na likvidaci 

odpadů v r.2004 činí 300 000,- Kč, 

předpokládané příjmy činí jen 

120 000,- Kč, rozdíl doplácí obec. 

Navzdory tomu se však nakonec 

orgány obce rozhodly nepřenést 

zatím tuto zátěž na občany a pokusit 

se najít jiné možnosti úspor. K tomu, 

TAKÉ NECHCETE PLATIT VÍC ZA ODPADY?
aby se to skutečně podařilo a nebylo 

nutno sáhnout ke zvýšení a změnám 

systému poplatků, je ovšem zapotřebí 

odpovědné chování občanů. Kromě 

toho, že je pochopitelně nejlepší tvořit 

odpadu co nejméně (a myslet na to 

již při nákupech apod.), může pomoci 

i důslednější třídění. Obec je nově 

zapojena do systému EKOKOM, kdy 

dostává dotaci za vytříděné suroviny. 

Zatím se v obci třídí sklo, plasty a nově 

– jako výsledek uvedených jednání 

– přibyly i kontejnery na papír, 

bylo by dobré uvažovat i o kovech, 

příp. kartonových obalech – tzv. 

tertrapacích. Pokud by se podařilo 

dosáhnout zvýšení výtěžnosti na 

obyvatele v jednotlivých druzích 

tříděného odpadu, může to znamenat 

významný příspěvek do rozpočtu 

obce. Již dnes obec z tohoto zdroje 

získá za rok asi 60 až 70 tis. Kč a do 

budoucna to může být podstatně 

více. Např. příjmy v Rychnově nad 

Kněžnou z tohoto zdroje činí až 

170,-Kč/obyv./rok – to by v případě 

Maršova znamenalo ročně asi 

170 000,-Kč, což by více méně stačilo 

na pokrytí rozdílu mezi dosavadními 

příjmy a výdaji.

Pokud tedy budeme důsledněji 

myslet na minimalizaci odpadu 

a na jeho třídění, prospějeme nejen 

životnímu prostředí, ale pomůžeme 

i obecnímu rozpočtu a nebude nám 

hrozit, že bude průměrná rodina za 

odpady platit 1500,- i více Kč. Ten 

kousek cesty ke kontejneru za to 

možná stojí…

Jiří Kulich
předseda fi nančního výboru zastupitelstva

 Součástí výchovně vzdělávací čin-

nosti naší školy je vytvořený program 

prevence sociálně patologických 

jevů, který zahrnuje jednak nenásilné 

zapojení témat do vyučovacího pro-

cesu a jednak, mimo jiné, cílené za-

pojení dětí do projektů zabývajících 

se touto tématikou.

Děti šestých /5.-6.11./, sedmých 

/26.-27.11./, a osmých /9.-10.10./ tříd 

se zúčastnily projektu „SÁM SEBOU“ 

v Jánských Lázních. Kromě drogové 

problematiky měly možnost se sezná-

mit s některými důsledky kriminál-

ních činů, do jejichž protikladu bylo 

postaveno budování zodpovědnosti 

ve svém chování v každé situaci. Dále 

bylo vysvětleno, kromě jiného, téma 

šikany na konkrétních příkladech 

s uvedením možností, jak tento pro-

blém řešit. Děti si mohly vyzkoušet 

své schopnosti v pozornosti, v sou-

PREVENCE SOCIÁLNĚ PATOLOGICKÝCH JEVŮ
středění, v rychlosti svých reakcí a za-

hrát si kolektivní a veselé hry a prožít 

si spoustu dalších nabízených aktivit.

Ve dnech 3.-5.12.2004 proběhl 

na naší škole víkendový pobyt dětí 

šestých, sedmých a osmých tříd ze 

tří základních škol /Horního Maršova, 

Dvora Králové, Mladých Buků/. Cílem 

kurzu bylo rozšířit informace a pově-

domí o problematice spojené s návy-

kovými látkami, zážitkovou formou 

rozkrýt problematiku šikany, osvojit 

a zdokonalit sociální a komunikační 

dovednosti, ukázat možnosti, jak řešit 

krizové situace, jak zvládat stres, i jak 

relaxovat. Kromě pracovních listů, 

informačních materiálů a odborné 

literatury, účastníci obdrželi i osvěd-

čení o absolvování odborného kurzu 

/s akreditací MŠMT ČR/.

Je zřetelné, že dnes žijeme v době, 

kdy se děti setkávají se situacemi, 

informacemi, korupční nabídkou 

v médiích různě nebezpečných témat 

/reklamy, pornografi e, nabídky více či 

méně zprofanovaných soutěží a „pra-

covních možností“ pro mladistvé 

apod./. Kolikrát ani dospělí nedokáží 

včas rozpoznat tato nebezpečí. Natož 

děti. Je nutné s dětmi komunikovat 

a ukázat jim způsob přístupu k ře-

šení všeho, co se kolem nich děje. 

Buďme jim nápomocni nejen ve 

škole /formou připravených aktivit/, 

ale hlavně doma. Buďme ochotni 

vyslechnout jejich problémy a být jim 

tím nejdůležitějším, co oni potřebují 

– RÁDCEM a OPOROU !!!

Marie Kučerová
Metodik prevence při ZŠ Horní Maršov
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PLÁN ZIMNÍ ÚDRŽBY NA SEZÓNU 2004 – 2005 
pro obec Horní Maršov

Spojte příjemné 

s užitečným 

a využijte naší nabídky 

¨ masáží

¨ rašelinových zábalů

¨ permanentek na 

skupinové cvičení 

¨ dalších procedur

Toto vše formou 

Informace a objednávky: 
REHAB-STUDIO

Svoboda nad Úpou, 
tel. 724 160 521

stále ještě

vhodný vánočnívhodný vánoční

Plán zimní údržby je stanoven dle uzavřených smluv na období od 8.11.2004 do 31.3.2005. 

Případné potřeby nad rámec uzavřených smluv budou řešeny dodatky. V případě sněhové 

kalamity se přednostně udržují komunikace prvního sledu, ostatní komunikace budou 

udržovány operativně dle momentální situace.

Koordinátor zimní údržby:  Jaroslav Zadina (tel. 777 874 268 )

Ervín Schreiber � UNC 060, Zetor 7045

I. sled práce budou provedeny do 6.00 hod.

Před Hostincem U pešků, kolem č.p. 204 a 205, ke garážím až k Očistnému centru, 

Maršov III., odbočky k Hudcům, ke Klomínským a na Vartu, k Peškům, k Veselým

II. sled práce budou provedeny do 10.00 hod.

zadem k Dětskému výchovnému ústavu, parkoviště před Hostincem Kopeček.

Miroš Mikeš � UNC 060, UN 053.1

I. sled práce budou provedeny do 6.00 hod. 

Chodník od infomatu do Maršova III, spojka k tělocvičně kolem pensionu Habr.

Náměstí, parkoviště před mostem a autobusová zastávka U mostu, prostory 

kolem obecního úřadu. 

II. sled práce budou provedeny do 10.00 hod.

Odbočka na faru až ke Kiškům, cesta zadem kolem zeleniny, chodník do Temné-

ho Dolu.

Autobusové zastávky Temný Důl, parkoviště Temný Důl a Krnap, prostory za 

řekou v Temném Dole, odbočka u Maticů a autobusové zastávky od „Křižovatky“ 

do Horního Maršova.

František Jankůj � UN 053.2

I. sled práce budou provedeny do 6.00 hod. 

Ulička od masny kolem hřiště, k ZŠ – objet kolem školy, ke kostelu, dále Slovany 

- policie ČR, K Součkům, ke zdravotnímu středisku, k fotbalovému hřišti a okolo 

bytovky čp. 39, cesta na Lágry ke garážím pod bytovkou, ke Kolbům, k Tučkům.

II. sled práce budou provedeny do 10.00 hod.

Dočištění areálu kolem ZŠ, okolo bytovky Knapu čp. 39, okolo hasičárny.

Otakar Tlachač � Unimog 406 s radlicí, Unimog 406 se sněhovou frézou, UNC 060

I. sled práce budou provedeny do 6.00 hod. 

Cesta kolem nemocnice, odbočka k Maticům, Antalovým, Čubovým, odbočka 

Böhm, Tendra, Fidler (po konec plotu), kolem bytovek č.p. 188 a 189 včetně od-

bočky ke garáži Šorfa, k č.p. 216 Pension Honzík, odbočka k č.p. 208 Thamm, dále 

k č.p. 151 Kulštejnová, sídliště „Za vodou“( projet také mezi bytovkami ). 

Dále od otočky v Horních Albeřicích po Vápenku, parkoviště u otočky a od křižo-

vatky do Lysečin za Vaňkovi.

II. sled práce budou provedeny do 10.00 hod.

Kolem elektrárny na hlavní silnici a odbočka k Macháčkům.
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Základní škola Horní Maršov se 

v současné době připravuje na plnění 

úkolů vyplývajících z nového školské-

ho zákona, který platí od 1.1. 2005. Ně-

která ustanovení platí okamžitě a úko-

ly s tím spojené jsou nyní rozpracová-

vány, některá ustanovení budou nabí-

hat postupně. Změny se týkají základ-

ní školy, mateřské školy i školní jídelny. 

Vyvrcholením změn bude vypracování 

školního vzdělávacího programu a je-

ho zavedení do praxe od 1.9. 2007.  

Od ledna 2005 bude na základě po-

žadavků rodičů možnost platit obědy 

CO NOVÉHO NA ZÁKLADNÍ ŠKOLE
ve školní jídelně bezhotovostními pře-

vody. 

V období od vydání minulého zpra-

vodaje byly pro žáky zorganizovány 

následující mimotřídní aktivity - žáci 

modelářského kroužku byli na exkur-

zi v Praze na největší výstavě mode-

lářských potřeb Model Hobby. Velký 

ohlas měla exkurze do Prahy, které se 

zúčastnili žáci 7.,8., a 9. třídy.  Žáci na-

vštívili Vyšehrad a v kině IMAX zhléd-

li dokument o Titaniku. Žáci 4. a 6. 

třídy v rámci seznamování s historiií 

Maršova navštívili Aichelburg a Křížo-

vou cestu v Temném dole. Zajímavá 

pro žáky 3. a 5. třídy byla i exkurze do 

hvězdárny v Úpici a následně do Mu-

zea bratří Čapků. Dvakrát jsme opět 

nabízeli sobotu jako den míčových 

her, z toho jednou v naší tělocvičně. 

Ve sportovní oblasti však byla nejdů-

ležitější organizace okrskových kol 

ve fl orbalu mladších a starších žáků 

v Horním Maršově. Organizace byla 

jako vždy výborná a výkony našich 

žáků také. Mladší žáci prohráli až ve 

fi nále po prodloužení na trestná stří-

lení, starší žáci suverénně vyhráli a po-

stoupili do okresního kola. Důležitou 

součástí práce je i činnost zaměřená 

na prevenci negativních jevů mezi 

žáky. Této oblasti se intenzivně věnu-

je p. Kučerová jako metodik prevence 

a požádal jsem ji, aby o tomto krátce 

veřejnost informovala v samostatném 

příspěvku.

          

 Břetislav Klomínský
ředitel školy

Již  tradicí se stala celonárodní 

Tříkrálová sbírka pořádaná Českou ka-

tolickou charitou. Po novém roce se tři 

králové se zapečetěnou pokladničkou 

objeví i v Horním Maršově.  

Děvčata z  ekologických kroužků 

Medvíďata a Orlíci se v podobě Kaš-

para, Melichara a Baltazara za zpěvu 

koled vydají uličkami Horního Maršo-

va.  V loňském roce se při této sbírce 

vybralo v naší obci 2 150 Kč. Doufáme, 

že i při další tříkrálové obchůzce se 

najde dost nesobeckých a štědrých 

lidí, kteří touto cestou přispějí na cha-

ritativní účely.

Hana Kulichová, 
SEVER

TŘÍKRÁLOVÁ SBÍRKA 
V HORNÍM MARŠOVĚ

V sobotu  4.prosince 2004  se pod-

le mého názoru „úspěšně“pokusila 

hrstka nadšenců ve spolupráci s per-

sonálem hotelu Slovan a s DJ. Móňou 

obnovit v Horním Maršově již téměř 

zapomenutou „MIKULÁŠSKOU  NA-

DÍLKU“ pro děti. Akce začala ve 14.00 

hodin a na programu byly soutěže 

ve zpěvu, tanci a recitaci básniček, za 

které byly děti odměněny různými 

sladkostmi. Restaurace hotelu Slovan 

byla nádherně vyzdobena fáborky 

a balónky, které dětem vytvořily 

báječné prostředí. K tanci i poslechu 

hrála dětem DJ.Móňa, která v převle-

ku anděla vytvářela opravdu skvělou 

atmosféru. Kolem 16.00 hodiny vtrhli 

MIKULÁŠSKÁ  NADÍLKA 
do sálu čerti, kteří děti řádně postrašili 

a Mikuláš s andělem rozdali dárkové 

balíčky.Akce se zúčastnilo na pětadva-

cet dětí školního i předškolního věku, 

které se zaručeně dobře pobavily. Pár-

ty pokračovala dále od 20.00 hodin, 

tentokrát už pro dospělé, kteří - sice 

s jinými drinky a při jiné muzice -  sko-

tačili a dováděli stejně jako jejich děti 

až do brzkého rána.Celkově hodnotím 

tuto párty za velice vydařenou.

Speciální poděkování patří: M.Rýd-

lovi,T.Hlinkovi, J.Víškovi ml., P.Kaňkovi, 

J.Matuškové a DJ.Móně.

Hotel Slovan, DJ.Wenál 
(Václav Holeček)
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Během posledních několika týd-
nů bylo provedeno pokácení celé 
řady stromů a vyřezání keřů v ob-
vodu naší obce. Velký podíl na tom 
mají žádosti občanů na povolení 
pokácení stromů a vyřezání keřů 
na jejich vlastních pozemcích. Co 
se týče obecních pozemků a areálu 
kolem kostela, vycházeli jsme ze 
zpracované a  kvalitně provedené 
práce, kterou pro obec udělala paní 
Ing. Němcová. Provedla inventari-
zaci veškeré zeleně v obci a navrhla 
opatření ke zlepšení stavu. Paní 

KÁCENÍ STROMŮ V OBCI
Němcová je skutečná odbornice 
a opatření, která navrhla, jsou za-
ložena na odborných znalostech 
problematiky. Ze svého pohledu 
člověka, který žil v lesnictví od 
mládí, mohu pouze dodat, že stro-
my a zeleň mám velice rád a mám 
k přírodě kladný vztah. Každý strom 
roste desítky, mnohdy stovky let, 
a zacházení s takovýmito jedinci, 
kteří jsou hodnotní a mají svou sym-
boliku a místo, si zaslouží naší úctu. 
Pokud se však stane, že strom začne 
ohrožovat své okolí, jeho zdravotní 

stav je špatný, a v minulosti byla 
zanedbána jeho úprava (například 
zdravotní řez koruny apod.), musí-
me se rozhodnout, co s ním. Vzhle-
dem k tomu, že skutečně většina 
stromů nebyla odborně vedena, 
došlo k prohnití kmenů a  stromy se 
staly velice nebezpečnými. Potom 
stačí i malý vítr a strom se může 
zlomit a svým pádem poškodit 
něčí majetek, nebo i někoho zranit. 
A v neposlední řadě – obec Horní 
Maršov je v krásné přírodě, v okolí 
je nepřeberné množství stromů, 
zeleně a možností si odpočinout 
a pokochat se krásami a malebností 
přírody. Proto se nemusíme obávat 
nějakých následků naší činnosti, 
zvláště pokud je prováděna citlivě 
a odborně.

Na místech pokácených stromů 
pochopitelně počítáme s náhradní 
výsadbou nových, mladých a zdra-
vých stromků. Budou to však dřevi-
ny původní, které sem patří a které 
se tu přirozeně vyskytují. Budou 
to rovněž stromky šlechtěné, které 
mají pravidelné a pěkné koruny, 
které nebudou svým vzrůstem brá-
nit například pohledu na náš krásný 
kostel, které nebudou ohrožovat 
své okolí. Do budoucna chceme vy-
budovat řadu míst, kde by si mohl 
každý občan sednout na lavičku, 
odpočinout si, kochat se pěkným 
okolím. 

Ing. Petr Kučera
starosta obce 

prosím o doplnění popisek
k fotkám
PK
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Rád bych pochválil radnici za ne-

kompromisní přístup, s nímž v katast-

ru obce vytáhla do boje proti stromům 

a zeleni vůbec. Zároveň však přináším 

podnět k zamyšlení: akce je vedena 

nekomplexně. Co je platné, že v letním 

období byli k vidění najatí brigádníci  

polévající trávu, prorazivší asfaltem 

kolem hlavní silnice, jakýmsi jedem, 

když tolik travnatých ploch zůstalo 

neošetřeno. Co je platné vykácení pár 

stromů u fotbalového hřiště či kos-

tela, když tolik jiných zůstalo stát na 

svých místech beztrestně, aby nadále 

obtěžovaly spadaným listím či jinými 

nečistotami nás obyvatele.

Spoluobčané, uvědomme si, že ži-

jeme v 21.století, nikoli v pravěku. Pra-

člověk samozřejmě nemohl vykácet 

pralesy  pazourkovými sekyrami, ale 

věda a technika to dnes již umožňují. 

Nebyl by přece problém celý katastr 

obce  vylít betonem, aby byla jednou 

provždy učiněna přítrž rozpínání 

rostlin do našeho životního prostoru. 

Problémem by neměly být ani fi nance 

potřebné k provedení defi nitivního 

kroku – vždyť kolik peněz by se ušet-

řilo z obecního rozpočtu jen za nikdy 

nekončící udržování zeleně: platy, 

benzin do sekaček atd. Mohlo by se 

též rozprodat již nepotřebné vybave-

PRYČ SE STROMY!

Jedním z nejzajímavějších a ne-

jimpozantnějších  stromů v údolí od 

Pece po Trutnov je bezesporu naše 

maršovská lípa u hřbitova. Vzhledem 

k tomu, že jsme si od Pozemkového 

fondu pronajali pozemek, na kterém 

lípa roste, rozhodli jsme se dát tento 

krásný strom do pořádku.

Veškeré práce na stromě provedla 

fi rma Výškové a lesnické práce, ing. An-

tonín Chrz, Dachova u Hořic. Během 

šesti listopadových dnů jste si mohli 

všimnout dvou mužů, kteří viseli v ko-

runě stromu na lanech a ostraňovali su-

JAK STARÁ JE VLASTNĚ LÍPA U HŘBITOVA?
ché větve, které volně visely nad cestou, 

ořezali silné nežádoucí větve rostoucí 

„dovnitř koruny“, opravili spadlý úvazek 

bezpečnostní vazby, ošetřili odřezané 

větve stromovým balzámem, vydlabali 

dutiny a vyčistili je od napadaného 

biologického materiálu a trouchniviny, 

upevnili plachty do nejvíce postižených 

míst, aby bylo v letošní zimě zabráněno  

průniku srážek, jejich mrznutí a násled-

né trhání kmene v místě rozvětvení 

koruny a další a další práce. 

SEVER zajistil ošetření lípy za téměř 

29 000 Kč, další práce v hodnotě cca 

15 000 Kč budou pokračovat na jaře 

příštího roku.

Při vybírání trouchniviny  z útrob 

stromu si pánové postěžovali, že je ško-

da, že se údržbou lípy nezabýval nikdo 

již dříve a nezakryl místo, kde se strom 

větví, stříškou. Do stromu pršelo, voda  

mrzla a hrozilo, že by se strom časem 

roztrhl. Na jaře bude nutné nahradit 

provizorní zakrytí plachtou nějakou 

vkusnou stříškou (třeba ze šindelů).

A jak je naše lípa stará ? To se právě 

– vzhledem k tomu, že kmen má díky 

trouchnivění zčásti dutý – nedá zatím 

spolehlivě určit. Naučná tabule u hřbi-

tova praví 250 let, ale pravděpodobně 

je strom ještě o něco starší, nejstarší 

odhady jsou kolem 400 let. To by zna-

menalo, že strom byl vysazen v době, 

kdy se začalo se stavbou starého kos-

tela, kdo ví.   

Až se někdy pod starou lípu zasta-

víte, zkuste si představit, co všechno 

už ve svém životě viděla, jaké události 

se kolem ní valily a o čem by mohla 

vyprávět…     

Hana Kulichová, SEVER

ní: kosy, hrábě, křovinořezy, sekačky 

apod. Navíc by na získaných plochách 

bylo možno zařídit gigantické placené 

parkoviště, které by jistě obci vydělalo 

spoustu peněz, nemluvě o zvýšení tu-

ristického ruchu. 

Dále by toto řešení odstranilo další 

problém pálící občany nejvíce – z his-

torie víme, že odkud zmizí zeleň, zmizí 

též „indiáni“. 

Věřím, že se zastupitelstvo bude 

mým návrhem zabývat a mnou před-

ložené řešení, které jistě vyjadřuje 

mínění většiny obyvatel Horního Mar-

šova, odsouhlasí.

Petr Kohout
t.č.obyvatel Horního Maršova 

prosím o doplnění popisky; PK
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V neděli 24.října večer je občany 

vyhlášen jednotce poplach ovládacím 

tlačítkem sirény, umístěným na budově 

Obecního úřadu na základě viditelné-

ho plamenného hoření komínového 

tělesa bytového domu  č.p. 80 v katast-

ru naší obce (naproti poště). Požár sazí 

v komíně je obecně podceňován, ale 

je stejně nebezpečný jako kterýkoliv 

jiný požár. Komínové těleso je stavěné 

pouze na odvod spalin. Pokud na jeho 

vnitřním povrchu začnou hořet usaze-

niny, hrozí, že vlivem teploty, na kterou 

není stavěn, těleso praskne a otevře 

se zákonem schválnosti na nejhorším 

místě – v podlahové , stropní či střešní 

konstrukci. Jednotka po dojezdu na 

místo události sráží zbytek hořlavých 

usazenin ze stěn komínového tělesa 

štěrkovým pískem, vyklízí a uhašuje 

„naložený kotel“  a  odvětrává zakouře-

ný prostor chodby bytového domu. Po 

vytažení kouřovodu kotle je provedeno 

vyčištění komína od zbylých usaze-

nin, a to opět pískem a vypůjčenou 

čistící růžicí. Teplota a stav  tělesa jsou 

zkontrolovány  v  rizikových místech 

půdního prostoru. Na místo je povolán 

převozový sanitní vůz DZS a zdravotní 

sestra. Jedna z nájemnic se po nadý-

chání kouře necítí dobře. Po konzultaci 

VÝJEZDY JEDNOTKY SBORU DOBROVOLNÝCH HASIČŮ HORNÍ MARŠOV
ŘÍJEN   -  LISTOPAD      2004

sestry se stav postižené lepší a ošetření 

není nutné.

Místo události je zasahující jednot-

kou předáno majiteli objektu s opatře-

ním – zajistit kontrolu a revizi komíno-

vého tělesa.

V noci z 1. na 2. listopadu  je nahlá-

šen svědky na tísňovou linku požár 

automobilu u hlavní silnice mezi 

Svobodou n. Ú. a  Horním Maršovem.  

Operační středisko Hasičského zá-

chranného sboru  vysílá na blíže neu-

rčené místo svou cisternu a vyhlašuje 

poplach jednotce Sboru dobrovolných 

hasičů Horní Maršov pomocí dálkové-

ho ovládání sirény. Naše jednotka po 

výjezdu  nachází plameny zachvácený 

osobní automobil Škoda 120 na od-

stavném parkovišti u elektrárny v kata-

stru naší obce (Maršov III.) .  Nasazením 

vysokotlakého proudu z navijáku 

cisterny je požár naší jednotkou ihned 

lokalizován a po zajištění přístupu ke 

všem ohniskům následně zlikvidován. 

Cisterna jednotky Hasičského záchran-

ného sboru z Trutnova nezasahuje a po 

dojezdu na místo události se vrací na 

svou základnu. Požárem byl zcela za-

sažen  interiér a motorový prostor. Po 

požárem způsobené destrukci všech 

okenních skel se požár rozšířil i na ex-

teriér vozidla . Automobil  neměl SPZ , 

takže nebylo možné na místě události 

zjistit vlastníka . Po ohledání nebyl na-

lezen ani akumulátor – čímž lze vylou-

čit technickou závadu s vlivem na vznik 

požáru . Na základě těchto skutečností 

lze určit  příčinu vzniku požáru jako 

úmysl. Na místo události je povolána 

Policie ČR  a  vyšetřovatel  příčin  požáru 

z HZS Trutnov.

V pátek 5. listopadu je nahlášen na 

tísňovou linku požár domu  čp. 161 ve 

Svobodě nad Úpou. Poté bez jakéhoko-

liv upřesnění  šokovaná oznamovatelka 

ukončuje hovor. Operačním střediskem 

HZS je naší jednotce vyhlášen poplach 

dálkovým spuštěním sirény. Dvě mi-

nuty na to vyjíždí cisterna jednotky 

k nahlášené události bez jakéhokoliv 

upřesnění. U čp. 161, kam přijíždíme 

jako první jednotka, však žádný požár 

není zjištěn. Projíždíme  dále  Svobodou  

a provádíme spíše než vlastní zásah de-

tektivní pátrání. Číslování domů nemá 

stejnou logickou souvislost jako ve vel-

kých městech, kde na jedné straně ulice 

jsou za sebou seřazena lichá a na straně 

druhé sudá čísla popisná.  Zde jsou čísla  

přidělována tak, jak se jednotlivé domy 

stavěly. Takže podobné nebo následu-

jící číslo popisné může být na druhé 

straně města. Pátráme, jakým směrem 

vyjeli místní hasiči. Teprve poté dorá-

žíme k rodinnému domu čp. 168. Jeho 

hospodářská část (dílna) je  zasažena 

požárem, který se snažil majitel se svým 

otcem hasit zahradní hadicí  ještě před 

příjezdem hasičů. O urputnosti jejich 

zápasu s živlem svědčí  černé tváře a  

plamenem sežehlé vlasy. V době naše-

ho pátráním opožděného příjezdu již 

na místě pracuje jednotka HZS, která 

požár lokalizuje a následně likviduje 

jedním vysokotlakým proudem vody. 

Provádíme pouze pomocné týlové 

práce – kontrolu střešní konstrukce nad 

zasaženou částí budovy  (naštěstí bez 

šíření požáru) a zajištění přirozeného 
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odvětrání zasaženého prostoru od 

plynných zplodin hoření vysazením 

dvou přístupových dveří dílny. Vzhle-

dem k rychlé likvidaci požáru, jehož 

příčina je stále v šetření, se vracíme 

na svou základnu spolu s ostatními 

jednotkami (SDH Mladé Buky a Trut-

nov-Horní Staré Město). Na místě po 

zásahu profesionálních hasičů zůstává 

místní jednotka určená k bezpečné 

dohlídce požářiště.

V pátek 19. listopadu před poled-

nem vyjíždí část jednotky opět na žá-

dost operačního střediska v  tento den 

nečasem vytížených profesionálních 

hasičů. Je nahlášen strom spadlý přes 

vozovku v katastru města Jánské Lázně 

u Hoff manovy boudy. Jednotka  po  do-

jezdu  na místo  události   provádí  roz-

řezání  stromu  motorovou  pilou  z vy-

bavení  jednotky.  Poté  je  provedeno  

odstranění  dřevní  hmoty  z vozovky,  a  

tím  zprovoznění  komunikace.

V pondělí 22.listopadu deset minut 

před jedenáctou hodinou je jednotce 

vyhlášen poplach dálkovým ovládá-

ním sirény. Po provedeném dotazu 

radiostanicí  je zjištěno, že poplach byl 

vyhlášen v rámci kontroly jednotky na 

Vybavení jednotky

Práce hasiče je v dnešní době více 

než kdykoliv předtím závislá na kvalit-

ním vybavení.

Veškeré vybavení - od pracovního 

stejnokroje až po automobil - musí 

být pro práci v hasičských jednotkách 

schváleno Technickým ústavem PO. 

V trendu vybavení jednotky osobní vý-

strojí a technickými prostředky jsme tak 

závislí nejenom na fi nanční stránce, ale 

hlavně na kvalitě a certifi kaci výrobků .  

V letošním roce došlo k dovybavení, 

z fi nančních důvodů alespoň poloviny 

jednotky schválenou zásahovou obuví 

fi rmy Zeman. Na druhou polovinu jed-

notky se snad dostane příští rok. Tím  by 

byla dokončena a zajištěna vybavenost 

každého člena jednotky základními 

příkaz velitele jednotek územního od-

boru Trutnov. Ten provádí změření času 

od vyhlášení poplachu do připravenos-

ti k výjezdu a kontrolu ustrojení a vy-

bavení hasičů . Nastoupené družstvo 

jednotky  je poté vyzkoušeno z  prak-

tických znalostí  umístění a početního 

stavu technických prostředků umís-

těných ve vozidle jednotky. Dále byla 

provedena kontrola vybavení a tech-

niky jednotky a porovnání skutečného 

s nahlášeným stavem na Operačním 

středisku HZS. Následovala kontrola 

dokumentace jednotky – zdravotní 

prohlídky, evidence jízd, zprávy o zá-

sazích, evidence použití, oprav a revizí 

dýchací techniky, výcviky, provádění 

a lhůty technických kontrol vozidel. 

Kontrolou nebyly zjištěny nedostatky - 

byla pouze doporučena čtvrtletní lhůta 

kontroly evidence jízd a doplňování 

PHM ze strany obce a zaevidování pří-

věsu s přenosnou stříkačkou (ač je bez 

SPZ) na Stanici technické kontroly.

CO NOVÉHO U HASIČŮ – BILANCE ZA ROK 2004
osobními ochrannými prostředky – pra-

covním stejnokrojem, obuví, rukavice-

mi. K dovybavení na standart dnešní 

doby  nám však schází kvalitní zásahové 

přilby. Dvacetileté přilby, kterými je 

jednotka vybavena, sice díky několika 

vyřazeným kusům získaným z vybavení 

profesionálních hasičů dostačují počet-

ně pro každého člena jednotky – ne-

poskytují však již dostatečnou kvalitu 

ochrany.

Cena nových kvalitních přileb však 

atakuje desetitisícovou hranici v ceně za 

kus , což dosahuje při  devatenáctičlen-

né jednotce závratné sumy.

Další  bolest je způsobena stářím 

obou vozidel. Zvláště dopravní automo-

bil na podvozku Avie se doslova rozpa-

dá a absolvuje více oprav než najetých 

kilometrů. Rokem výroby se řadí mezi 

vůbec nejstarší exempláře tohoto typu 

na celém Trutnovsku.

Naštěstí cisterna je jako nejdůleži-

tější vybavení jednotky spolehlivější. 

Dobou vzniku je však konstruována 

pouze na přepravu vody a hadic, což je 

v dnešní době žalostně málo. Bez dý-

chacích přístrojů, plovoucího čerpadla, 

motorové pily, speciálních hasiv (sníh, 

prášek, pěna) a ostatních speciálních 

technických prostředků  je dnes prak-

ticky vyloučena možnost samostatného 

a komplexního zásahu. Obec v letošním 

roce podala žádost o dotaci z prostřed-

ků Královéhradeckého kraje, určenou 

na repasi naší cisterny. Součástí repase 

by byla vedle celkové opravy nástav-

by včetně nádrže, čerpadla a armatur 

9Maršovský zpravodaj / prosinec 2004



i úprava a vytvoření nových úložných 

prostorů nástavby vozidla dle technic-

ké vyhlášky pro zmiňované technické 

vybavení . Nemuseli bychom pak tyto 

prostředky nakládat až při samotném 

výjezdu a vozit různě po sedačkách či 

podlaze vozidla. Bohužel, přes postup 

naší žádosti od shánění fi rem, jejich na-

bídek, vyplňování formulářů, vyjádření 

komisí HZS až k závěrečnému jednání 

komise Krajského úřadu jsme sice byli 

ve hře, ale počet žádostí, zvláště z Trut-

novska, byl tak velký, že na nás prostě 

nezbylo. Přes pocit zklamání a nedůstoj-

ného žebrání však nezbývá, než se o to-

též pokusit i v následujícím roce. Nebylo 

by správné, když jednotka zasahuje i na 

území kraje, aby veškeré náklady na re-

pasi nesla jen naše obec. Jiná možnost, 

než alespoň částečná modernizace cis-

terny, nepřipadá vzhledem k fi nančním 

možnostem v úvahu (cena nové cisterny 

se pohybuje od  5 do 6,5 milionů Kč!).

Velký přínos představuje pro vybave-

ní jednotky nákup plovoucího čerpadla 

Macximum .

Jedná se o nejvýkonnější plovoucí 

čerpadlo na našem trhu. Během záběhu 

dokázalo naplnit vyprázdněnou cisternu 

jednotky během čtyř minut. Čerpadlo je 

zatím umístěno v dopravním automo-

bilu, který tak může stoprocentně plnit 

funkci nezbytného zajištění týlových 

prací nasazené cisterny včetně jejího 

doplňování. Samozřejmostí je i možnost  

výkonného odčerpání nežádoucí vody 

včetně kalů např. ze zatopených objektů. 

Naše jednotka je jedinou jednotkou  v na-

ší oblasti (od Trutnova po Pec p. S.), která 

je vybavena takto výkonným čerpadlem.

Dalším novým vybavením je vozi-

dlová radiostanice Motorola. Tou se 

konečně v těchto dnech podaří zajistit 

náhradu  za nevyhovující a nefunkční ra-

diostanici Tesla, které končí licence a je 

v majetku HZS. Obě vozidla tak konečně 

budou propojena spojením nejen mezi 

sebou, ale i s ostatními hasičskými jed-

notkami. 

Zásahová činnost jednotky

V letošním roce zasahovala naše 

jednotka ke dni uzávěrky tohoto čísla 

zpravodaje celkem dvacetkrát, z toho 

třináctkrát v katastru naší obce a sedm-

krát na území kraje.

Statisticky se jedná o sedm požárů 

a třináct technických zásahů. Kromě 

toho byl celkem třikrát vyhlášen cvičný 

poplach z důvodu cvičení či kontroly 

jednotky. Při zásazích nedošlo k žád-

nému zranění členů jednotky, všechny 

události v katastru naší obce byly řešeny 

naší jednotkou zcela samostatně bez 

pomoci ostatních jednotek či profesi-

onálů.

Letos došlo k výraznému snížení 

výjezdových časů (čas od vyhlášení 

poplachu po výjezd jednotky), a to do-

konce k časům (od čtyř do dvou minut) 

atakujících výjezd profesinálů. Zřejmě 

každý z nás si dokáže uvědomit, že to 

vzhledem k nutnosti dostavit se do 

zbrojnice, vyzbrojit se a vyjet, předsta-

vuje úctyhodné výkony. Svou roli zde 

sice sehrála i souhra náhod – v oka-

mžiku potřeby byli členové jednotky 

poblíž,  zároveň však nese své ovoce 

i svolávací systém (vybavení pagery, 

které zajišťují vyhlášení poplachu i pro 

od sirény  vzdálenější hasiče, instalace 

kompresoru pro doplnění vzduchových 

soustav vozidel (cisternu není nutno 

dlouze dofukovat motorem) a samo-

zřejmě i motivace samotných hasičů. To 

vše v součtu představuje rychlý výjezd 

a jednoznačně přínos pro postižené. 

Jednotka si tím i získává prestiž - např. 

při nedávném výjezdu ve Svobodě n. Ú. 

jsme mohli při lepším navedení zasaho-

vat jako první . Přestože nám zákon uklá-

dá výjezd do deseti minut, je tato doba 

v některých případech příliš dlouhá pro 

možnost účinného zásahu a pomoci. Je 

dobře, že si to naši hasiči uvědomují. 

Nastoupený trend může znamenat ve 

spojení s kvalitním vybavením a nezbyt-

nou organizací další zvyšování prestiže 

jednotky a  obce, a tím i častější povo-

lávání na zásahy. Tedy opět větší praxe 

a opět větší prestiž.

Všem, kteří  k tomuto přispěli a při-

spívají, tak náleží velké poděkování.

Letošním rokem stouply pokynem 

generálního ředitele HZS rapidně po-

žadavky na odbornou způsobilost členů 

jednotky, a to samozřejmě celorepub-

likově.

V náročnosti odborné způsobilosti 

jsme se dostali na stejnou úroveň, jaká 

je kladena na jednotky zařazené v ploš-

ném pokrytí o kategorii výš. Na rozdíl 

od nás jsou však ze strany dotací státu 

a kraje tyto poloprofesionální jednotky 

také o stupeň víc fi nančně podporo-

vány. Takže na stejnou úroveň dotací 

nedosáhneme, přesto, že plníme stejné 

úkoly . Samotný fakt větších nároků 

je  určitě v pořádku  z pohledu občanů 

potřebujících odbornou pomoc. Nám 

to však způsobuje vedle zmiňované do-

tační nerovnosti i jiné starosti. Z dvou-

denních kurzů, které se konaly většinou 

v pátek a sobotu  se  vyklubaly  kurzy 

týdenní – představuje to samozřejmě 

větší problémy. Vedle většího zásahu do 

osobního a rodinného života i např. při 

uvolňování zájemců ze zaměstnání. 

Krajský úřad vypsal na letošní kraj 

dotační grant na podporu odborné 

a zdravotní způsobilosti jednotek Sbo-

rů dobrovolných hasičů . Obcí zaslaná 

žádost na maximální možnou míru (pro 

tři družstva) byla  komisí schválena a do-

tace byla pro naši jednotku převedena 

na účet obce. Poslouží alespoň  pro čás-

tečnou úhradu  nákladů spojených s lé-

kařskými prohlídkami a s kurzy odborné 

způsobilosti, nutnými pro naší  činnost.

Za pomoc a podporu při prosazování 

vize a trendu provádět naši činnost co 

nejlépe a nejkvalitněji ku prospěchu  

obce a  jejich obyvatel náleží velké po-

děkování nejen všem členům jednotky 

a jejich  příznivcům.  Za spolupráci při 

řešení našich palčivých problémů se 

zajištěním akceschopnosti děkujeme 

také zástupcům obce, jako zřizovateli 

jednotky, zvláště starostovi obce panu 

Petru Kučerovi. 

Činnost  sboru (mimozásahová)

V mimozásahové činnosti Sboru dob-

rovolných hasičů dominují především 

kulturní akce, které členové sboru sami 

organizují  nebo při kterých  pomáhají  

jiným pořadatelům . 

Při této činnosti prožívají členové 

sboru podobné pocity jako při zásahové 
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činnosti jednotky – tedy pocit užiteč-

nosti pro své okolí, cítí potřebu soužití 

a spolupráce v kolektivu. Výsledkem je 

velký a možná i nedoceněný přínos pro 

kulturní život obce .

V letošním roce se vedle již tradiční 

organizace  Hasičského bálu členové 

Sboru dobrovolných hasičů  pustili 

ještě do organizace Pivních slavností 

(jako náhrady za již nepořádanou Letní 

slavnost). 

Organizace těchto akcí je náročná 

jak na čas a práci organizátorů, tak i na 

fi nanční zajištění .

Právě bez  sponzorského zajištění je 

organizování  těchto akcí - jako částí kul-

turního života obce - nemyslitelné. Od 

letošního roku je v kulturní komisi obce 

členem i zástupce sboru. Doufejme, že 

potřebnou podporu pro zajištění akcí 

plánovaných na příští rok získá.  

V měsíci srpnu členové sboru zajišťují 

požární bezpečnost a technické zabez-

pečení velmi známé akce - Open Air 

Music festival v Trutnově .

V průběhu letních prázdnin členové 

sboru provedli brigádnicky práce na 

opravě hasičské zbrojnice v Dolních 

Albeřicích a na úpravách okolí hasičské 

zbrojnice v Horním Maršově – trávník, 

stožáry.

V říjnu   byla provedena členy SDH 

ve spolupráci s panem Petrem Kaňkou  

železná sobota – celý výtěžek je použit 

na nákup vybavení pro výjezdovou 

jednotku! Proběhl již nákup zásahových 

rukavic – dva páry ( kožené proti ohni, 

pogumované proti vodě)  pro každého 

člena jednotky. V současné době probí-

há doobjednání pagerových  přijímačů 

svolávacího systému tak, aby jimi byl 

vybaven  opět každý člen jednotky. Za 

zbytek pak budou nakoupeny svítilny.

Od podzimu probíhají práce, které 

jistě ocení všichni uživatelé internetu. 

Ale o tom až v příštím čísle zpravodaje.

Ladislav Licek

Sbor dobrovolných hasičů obce 
Horní Maršov

Vás zve na  

4. HASIČSKÝ BÁL
který se koná 

v tělocvičně v Horním Maršově

19. února 2005

hraje kapela START
bohatá tombola

                              
těšíme se na Vás 

Vážení sportovní přátelé,

dovolte, abych Vás informoval, jak si 

vedla naše mužstva v podzimní mistrov-

ské části soutěže v kopané. Přihlášena jsou 

dvě mužstva dospělých, jedno mužstvo 

žáků a jedno přípravky.

A – mužstvo postoupilo do okresní-

ho přeboru v kopané. V první polovině 

podzimní části si vedlo velice úspěšně 

a pohybovalo se na třetí až čtvrté příčce 

v tabulce. Všichni příznivci maršovské 

kopané byli překvapeni, jak si A mužstvo 

vede. Bohužel, asi sláva z dosažených 

výsledků a hladkého průběhu soutěže 

stoupla některým hráčům do hlavy a pře-

stali docházet na tréninky. To se začalo po-

stupně projevovat na výkonech mužstva, 

i když nově sestavená trenérská dvojice 

Petr Libřický – Miroslav Heider vedla tré-

ninky zodpovědně, nenašla u hráčů A a B 

mužstva - co do účasti na trénincích – pat-

řičnou odezvu. A mužstvo několikrát svým 

nezodpovědným přístupem k utkání od-

ZPRÁVY Z ODDÍLU KOPANÉ JISKRA HORNÍ MARŠOV
cházelo zbytečně poraženo. Tyto porážky 

i na vlastním hřišti se odrazily na postavení 

mužstva v tabulce. Po podzimní části ob-

sadilo A mužstvo osmou příčku se ztrátou 

11 bodů na druhého v tabulce. Trenérská 

dvojice Libřický – Heider má v zimní pře-

stávce a v přípravě na jaro o čem přemýš-

let, popřípadě mužstvo vhodně posílit 

a tím zajistit setrvání v okresním přeboru. 

Maršovský fotbalový stánek s tak hezkou 

hrací plochou by si to určitě zasloužil.

B – mužstvo, bohužel, v podzimní čás-

ti nedělalo příznivcům kopané žádnou 

radost. Mužstvu se vůbec nedařilo a taky 

nemohlo. Hráči nechodili na tréninky, 

špatná byla docházka na utkání a muse-

lo se stále vypomáhat v rámci pravidel 

s hráči A mužstva. Tento přístup hráčů B 

týmu se vůbec nelíbí výboru kopané a ten 

zvažuje, zda B tým přihlásí příště na další 

soutěže. Je to pouze na hráčích B týmu, 

jak budou v jarních měsících docházet na 

tréninky a na utkání a tím přesvědčí členy 

výboru, že chtějí i nadále hrát kopanou. Je-

jich přístup odpovídá postavení v tabulce. 

Jsou na posledním místě.

Velkou radost dělalo celý podzim příz-

nivcům mužstvo starších žáků. Předváděli 

velice pohlednou kopanou a pod vede-

ním trenérů pana Ducha a Martina Kose 

obsadili v tabulce 4. místo a mají k dobru 

ještě odehrát dvě utkání. Pokud se jim 

v nich bude dařit, mohou obsadit krásné 

druhé místo.

Naše přípravka se vracela z utkání se 

střídavými úspěchy. Na mužstvu bylo znát, 

že se po odchodu starších hráčů v kopané 

rozkoukává. Pokud budou chodit na tré-

ninky a budou na sobě pracovat, určitě se 

z nich stanou dobří nástupci do žákovské-

ho mužstva.

Vzhledem k tomu, že se blíží konec 

roku, dovolte mi, abych Vám všem popřál 

pevné zdraví a pohodu v roce novém.

Jaroslav Zadina, předseda TJ
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Školní sportovní klub při ZŠ Horní Maršov uspořádal 4. 12. 2004   1. ročník turnaje o putovní Mikulášský pohár v sálové 

kopané, kategorie muži.

Turnaje se zúčastnilo celkem osm týmů. Hrálo se ve dvou skupinách každý s každým, do semifi nále postoupily první dva 

týmy.

VÝSLEDKY

Skupina A
� Velká Úpa – DDT ..........................................1:0

� Dorost Horní Maršov – Dudáci ...............0:1

� Velká Úpa - Dorost Horní Maršov ...........2:0

� DDT – Dudáci ................................................2:0

� Dudáci - Velká Úpa ......................................0:2

� DDT - Dorost Horní Maršov ......................1:0

Skupina B
� Fíra – Slavie Svoboda .................................5:1

� Kalimero – Koss team .................................2:1

� Fíra – Kalimero ..............................................2:0

� Slavie Svoboda - Koss team .....................0:4

� Koss team – Fíra ...........................................0:0

� Kalimero - Slavie Svoboda ........................0:0

Velké zklamání pro horkého favorita turnaje, Koss team, který překvapivě nepostoupil – o pořadí na 2. a 3. místě rozhodoval 

vzájemný zápas.

Gratulace vítěznému mužstvu maršovských fotbalistů (Haider, Knesl, Drahník, Hudrlík David, Kučera Aleš, trenér Zadina) 

a všem za korektní a hladký průběh turnaje. 

Výtěžek z turnaje byl věnován na účet Rady základní školy, kde bude použit ve prospěch žáků školy.

Petr Libřický
 

MIKULÁŠSKÝ POHÁR

skóre body

1.
2.
3.

4.

Velká Úpa
DDT

Dudáci

Dorost Horní Mašov

5:0
2:2
1:4

0:4

9
6
3

0

Konečná tabulka skupiny A: 

skóre body

1.
2.
3.

4.

Fíra
Kalimero
Koss team

Slavie Svoboda

7:1
2:3
5:2

1:9

7
4
4

1

Konečná tabulka skupiny B: 

O sedmé místo:
� Slavie Svoboda - Dorost Horní Maršov .2:1

O páté místo:
� Koss team – Dudáci ....................................1:0

Semifi nále:
� Fíra – DDT   ....................................................1: 0

� Kalimero -  Velká Úpa  ................................0:1

O třetí místo:
� DDT -  Kalimero  ...........................................1:0

Finále:
� Velká Úpa  -  Fíra  ..........................................1:2

VARHANNÍ KONCERT
Zveme vás na tradiční vánoční 

dne 28. prosince 2004 v kostele Nanebevzetí Panny Marie od 19.30 hod.
Klasická hudba, koledy.
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Kutáček (info@pekut.cz); Registrační 

číslo: RR/73/99/Ri. Otištěné názory se 

nemusí shodovat s názorem redakce, 

za věcnou správnost odpovídají autoři 

příspěvků. Tisk: LUSIJA s.r.o

12 Maršovský zpravodaj / prosinec 2004



V sobotu 11. prosince se otevřely 

prostory střediska SEVER a Pohádko-

vého sálu základní školy pro veřejnost, 

která přišla na tradiční  předvánoční 

„pobejtek“. Na začátku rodiče, pra-

rodiče a další příznivci shlédli diva-

delní vystoupení dětí z ekologických 

kroužků – Příběh o Marii, známý pří-

běh o narození  Ježíše Krista. Bylo to 

krátké divadelní vystoupení oživené 

zpěvem a živou hudbou, kterým děti 

chtěly upozornit na potřebu soucítění 

s těmi, kteří jsou na tom hůř než my. 

VÁNOČNÍ POBEJTEK
Dobrovolné příspěvky za vystoupení 

a výtěžek z prodejní výstavy (dětské 

obrázky, vánoční přání, malované hed-

vábí) budou věnovány Nadaci Inka, 

která podporuje vzdělávání chudých 

indiánských dětí v Peru. Peníze jsou ur-

čeny pro desetiletou indiánskou dívku 

Marii, kterou kroužek Medvíďat pod-

poruje od loňského roku, aby mohla 

dokončit základní školní docházku. 

Návštěvníci pobejtku si dále mohli 

vyzkoušet různé  dovednosti – malo-

vání perníčků, drátkování, malování 

vitráží, odlévání vosku a věštění bu-

doucnosti. Pobejtek zakončilo vystou-

pení orchestru Základní umělecké 

školy z Vrchlabí. Zpočátku vážnější 

adventní repertoár s klasickými strun-

nými nástroji byl posléze vystřídán 

kapelou jiného složení a sálem se roz-

léhal swing a jazz. 

Děkujeme za návštěvu a přijďte 

zas! 

Hana Kulichová, SEVER

Vážení přátelé, dovoluji si vás upozor-

nit na nabídku zajímavých koncertů, 

které pořádá Základní umělecká 

škola v Trutnově ve spolupráci s ob-

čanským sdružením Studio. Jak jsem 

měla možnost se  přesvědčit, koncerty  

trutnovské „ZUŠky“ jsou kvalitní a milé 

a mohou být  příjemným obohacením 

kultury i pro zapadlejší kouty hor 

– vždyť do Trutnova  to nemáme zas 

tak daleko.

Hana Kulichová

KAM ZA KULTUROU PO NOVÉM ROCE 

5. ledna – LA JOYE – trio přátel 

– dvou mladých umělců studujících 

hudbu profesionálně a jednoho 

studenta trutnovského gymnázia 

(housle, zobcová fl étna, klavír, barokní 

hudba)

16. února  – TRIO CANTABILE  

–  komponovaný večer „HUMOR V 

HUDBĚ“ – napříč všemi hudebními 

obdobími (zpěv, harfa, fl étna)

PROGRAM KLUBU OKO
LEDEN

Středa 12.1 ...........výtvarná dílna – malování s Martinem .......................................15:00 – 18:00

Neděle 16.1..........výstava obrazů Martina Pošťáka s hudební improvizací ...............od 15:00

Pondělí 17.1.........  fi lmový klub pro děti .......................................................................16:00 – 18:00

Středa 19.1. .........rukodělná dílna – náramky přátelství s Luckou .......................15:00 – 18:00

Pátek 21.1. ...........fi lmový klub pro dospělé (vyberte si ze čtyř fi lmů) .........................od 15:00

Středa 26.1. .........výtvarná dílna – malování s Martinem........................................15:00 – 18:00

ÚNOR

Pondělí 7.2. .........fi lmový klub pro děti .........................................................................16:00 – 18:00

Středa 9.2..............výtvarná dílna – malování s Martinem........................................15:00 – 18:00

Sobota 12.2..........fi lmový klub pro dospělé (vyberte si ze čtyř fi lmů) .........................od 15:00

Středa 16.2. .........rukodělná dílna – drátkování s Luckou .......................................15:00 – 18:00

Sobota 19.2. ........čajovna + výtvarná meditace ..................................................................od 15:00

Středa 23.2. .........výtvarná dílna – malování s Martinem........................................15:00 – 18:00

27. dubna – PĚVECKÝ A KLAVÍRNÍ 
RECITÁL studentů pražských 

gymnázií a konzervatoře (program: 

Beethoven, Chopin, Brahms, 

Čajkovský, Vivaldi, Scarlatti, Mozart, 

Bellini, Martinů, Gershwin aj.)

8. června – VEČER SESTER 
KUCHOVSKÝCH – program : Bach, 

Beethoven, Smetana, Dvořák, Šnitke.

Hudební  síň B. Martinů vždy  ve  středu  od  19  hodin:
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Vážení čtenáři, 
poprvé za dobu vydávání naše-

ho zpravodaje jsme se pro klidnější 

vánoční čas rozhodli připravit pro vás 

soutěž „Znáte svou obec?“ 

Zúčastnit se může každý (kromě naší 

redakce a členů historického kroužku 

při ZŠ, kteří dodali část materiálů) 

–  dítě, dospělý, dvojice, rodina……, 

věk nerozhoduje.

Vyplněné přihlášky odevzdejte, 
prosím, do 15. ledna 2005 buď paní 
Vaňkové na Obecním úřadě nebo 
paní Kulichové na SEVERu. Po tomto 

datu bude za dohledu starosty pro-

vedeno slosování a výherci dostanou 

pěknou knihu. Tak proč to nezkusit!

Správné odpovědi  a jména výherců 

v příštím čísle.

POZOR SOUTĚŽ! ZNÁTE SVOU OBEC?
Prohlédněte si dobře následující 4 fotografi e a napište odpovědi do přihlašovací-

ho lístku! Pokud neznáte odpovědi na všechny, zkuste alespoň část!

soutěž maršovského zpravodaje „ZNÁTE SVOU OBEC?“

Jméno a příjmení …………………………………………Adresa bydliště:   ……………………………………………………

Foto č.1: Jakému účelu sloužila dříve budova na pravé straně snímku z počátku 20.století ? ............................................................................. 

..............................................................................................................................................................................................................................................................................

Foto č.2:  Jaké obchody se dnes nacházejí v budovách na pravé a levé straně snímku? .........................................................................................

..............................................................................................................................................................................................................................................................................

Foto č.3: Kde se v Maršově nachází budova s tímto znamením? (Pozn.znak je velmi dobře viditelný z veřejné komunikace, není 

schován někde „ve dvoře“ ) ...................................................................................................................................................................................................................

Foto č.4:  Kde v Maršově najdeme vytesanou tuto Noemovu archu? (Pozn.znak je rovněž  dobře viditelný z veřejné komunikace)  

.............................................................................................................................................................................................................................................................................. 


